
Na návšteve v RPPK Michalovce
Do oblasti, kde pôsobia členovia Regionálnej poľnohospodárskej a potravinárskej komory
Michalovce, sme na rozhovor zavítali ešte v prvej polovici mája.
 

 
Upršaný máj dával veľkú nádej tamojším poľnohospodárov, že mesiace sucha ešte neprinesú pre
región katastrofu v podobe výrazných strát na úrode. Veď za prvé štyri mesiace spadlo v rámci
celého košického kraja v priemere len 40 mm zrážok. Utrpeli najmä porasty ozimín a repky. Niektoré
poľnohospodárske subjekty museli plodiny vyorať a nahradiť ju alternatívou – či už kukuricou alebo
sójou.
 
Dnes poľnohospodári len potvrdzujú, že počasie vie vždy karty zamiešať a v poľnohospodárstve to
platí dvojnásobne. „Ukázalo sa totiž, že repkám nakoniec ideálne májové počasie prospelo. Naopak,
horšie vyzerá pšenica. Slabo odnožila. Naši členovia nám hlásia, že pšenice budú redšie a očakávajú
z nich nižšiu úrodu“, uviedol predseda RPPK Michalovce Július Fazekaš.
 



 
V súčasnosti sa plečkuje kukurica, ktorá má ideálne počasie na ďalší rast. Sľubne vyzerajú aj porasty
sóje. V regióne sa senážuje a ošetrujú porasty pred škodcami a chorobami, ktoré vyvolalo daždivé
počasie. Prvý zber tohtoročnej úrody očakávajú michalovskí poľnohospodári koncom júna, kosiť budú
repku najmä v oblasti Sobraniec.
 
Charakteristika
 
RPPK Michalovce vznikla pred 15timi rokmi zlúčením pôvodne dvoch samostatných regionálnych
komôr v Michalovciach a Sobranciach. Dnes členovia RPPK Michalovce obhospodarujú približne
90tisíc ha poľnohospodárskej pôdy. Starajú sa o lúky a pasienky, pestujú vinič, ovocie, zeleninu
najmä malé subjekty. Pšenicu pestujú na výmere 25 000 ha, jačmeň na 4000 ha, kukurica zaberá
10 200 ha, repka 11 000 ha, slnečnica 4100 ha. Sóje, ktorej sa práve na východe pestuje najviac, je
v tomto regióne približne 10 000 ha. 
 
„Máme tu posledných deviatich výrobcov mlieka, vlani skončil jeden. Chovatelia pozorne sledujú
vývoj budúcej Spoločnej poľnohospodárskej politiky a najmä osud možného stropovania. Viacerí nám
už naznačili, že práve stropovanie a jeho podmienky rozhodnú o tom, či budú chovať dojnice aj
v budúcnosti“, hovorí Július Fazekas.
 
O mladých
 



 
Samostatnú kapitolu aktivít RPPK Michalovce tvorí práca pre mladých a budúcich poľnohospodárov.
Július Fazekas, predseda Regionálnej poľnohospodárskej a potravinárskej komory v Michalovciach:
„Chceme viac pracovať s mladou generáciou ľudí, so študentami a aj začínajúcimi poľnohospodármi.“
 
Regionálna komora chce prioritne vybudovať samostatnú triedu s 15timi žiakmi, ktorí sa budú
vzdelávať v oblasti poľnohospodárskej mechanizácie. Po skončení maturitných skúšok chce predseda
J. Fazekaš v tejto téme pokračovať a rokovať s vedením Strednej odbornej školy technickej
v Michalovciach. Komora bude robiť nábor žiakov v základných školách, aby presvedčila deviatakov,
ich učiteľov a rodičov, že aj agropotravinárstvo vie priniesť pre mladých ľudí benefity v podobe
stabilnej práce a istoty príjmu. V pláne má aj zriadenie informačného centra pre mladých
a začínajúcich poľnohospodárov a vytvorenie modelového pracoviska v už existujúcom
poľnohospodárskom podniku, v ktorom sa budú školiť a praxovať mladí poľnohospodári.
 
 
 
 


